
 

   

 

<
A
r
r

a
y
O
f

A
c
a

d
r
e
L
a
t

e
m
e
r
g
e
d

F
i

e
l
d
> 
  

<
A
c
a
d
r

e
L
a
t
e
m

e

r
g
e
d
F
i
e

l
d
> 
    
<
N

a
m
e

>
D
o
c

u
m
e
n
t
A
m

o
u
n
t
N
u

Referat fra Grønt Råd – februar 2024 

     
Dagsorden 

Tid: 27. februar 2024 kl. 17:00-19.00  

Sted: Egedal Rådhus, Dronning Dagmars Vej 200, 3650 Ølstykke 

Mødelokale: Rådhussalen 

Forplejning: Sandwich, kaffe, te og sodavand 

 

Mødedeltagere: 

Bo Brøndum Pedersen (formand for Klima-, Teknik og Miljøudvalget)  

Hatla Johnsen (Nordsjællands landbrugsforening) 

Jesper Johansen (Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd) 

Helle Anna Elisabeth Nielsen (Danmarks Naturfredningsforening) 

Henrik Torp (Danske Handicaporganisationer Egedal) 

Paw Meineche Marnæs (Egedal Idrætsforbund) 

Lone Lunding (Egedal Landsbyråd) 

Jørgen Bengtson (Naturpark Mølleåens Venner)  

Charlotte Mølgaard (Naturstyrelsen) 

Per Husted (Seniorrådet) 

 

Fra administration:  

Jeanette Christensen Back, Kathrine Utzon-Frank & Sune Schøning 

 

Oplæg af Jeppe Fisker, Kate Kronborg Meinsbæk & Sune Schøning, alle Egedal 

Kommune. 

 

Ordstyrer:  

Bo Brøndum Pedersen 

 

Bemærkninger til referatet 

Efter mødet d. 27. februar blev referatet fremsendt til medlemmerne af Grønt 

Råd til godkendelse.  

Kommunen modtog to henvendelser fra hhv. formand Bo Brøndum Pedersen, 

og DN v. Helle Anna Elisabeth Nielsen, og referatet er tilrettet på baggrund af 

disse.  

Det skal bemærkes, at referatet ikke er en ordret gengivelse af mødets drøftel-

ser. Referatet skal give et overblik over, hvad der er blevet drøftet på mødet og 

dermed hvilke forskellige synspunkter, der blev fremført på mødet.  

Referatet gengiver således en række synspunkter fra de enkelte medlemmer og 

er ikke nødvendigvis et udtryk for, at der er enighed i hele rådet.  

Dagsorden 

1. Velkomst og præsentationsrunde v. formand Bo Brøndum Pedersen 

Bo bød velkommen. Da der var indsigelser til seneste referat, blev det besluttet, 

at udkast til referat fremover udsendes til medlemmerne, som derefter har en 

uge til at komme med rettelser.  

Egedal Rådhus 

Dronning Dagmars Vej 200 

3650 Ølstykke 

 

Mail: kommune@ege-

kom.dk 

Web: www.egedalkom-

mune.dk 

 

Ekspeditionstid: 

Mandag - Tirsdag

 08.00-14.00 

Onsdag Lukket 

Torsdag 10.00-17.30 

Fredag 10.00-12.00 

 

Rådhuset har åbent: 

Mandag - Torsdag

 08.00-19.00 

Fredag 08.00-14.00 
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DN tager indsigelserne fra sidste mødes referat med Jeanette C. Back på et se-

nere tidspunkt, men gjorde opmærksom på, at man ikke kan godkende det i 

den nuværende form. 

Se referat fra seneste møde her: https://egedalkom-

mune.dk/p/RYD%20OP%20-%20DOKUMENTER/UmbracoMedia/groent-raad-

moedereferat-30-06-22.pdf  

Bo fortalte kort om Naturstyrelsens kommende skovrejsning i Veksø suppleret 

af Charlotte fra Naturstyrelsen. 

Bo fortalte, at Byrådet har fokus på, at rådene i højere grad skal rådgive – og 

ikke kun orienteres.  

Drøftelserne gav anledning til en diskussion om forskellige synspunkter og inte-

resser vedrørende rådets rolle og repræsentanternes forpligtelser. Hvis rådet 

skal koordinere og kvalificere rådgivning med udspil eller undersøgelser fra bag-

landet til byrådet, bør der afsættes eller søges ressourcer til dette arbejde. Flere 

af de aktuelle frivillige i rådet oplever i dag et ressourcepres og har udfordringer 

med at tiltrække nye medlemmer 

2. Orientering om Kommuneplan 2025 v. Egedal Kommune 

 

Afdelingsleder fra Byplan og byggesag Jeppe Fisker holdt oplæg om den kom-

mende Kommuneplan 2025. Oplæg vedlægges. 

Medlemmerne havde blandt andet følgende bemærkninger og pointer til det 

kommende arbejde: 

• Husk at tage højde for, at befolkningsprognosen kan ramme skævt. 

• Bliver det koordineret med nabokommuner, når der planlægges boliger 

til forskellige befolkningsgrupper? 

• Fritids- og idrætsfaciliteter skal også følge med udbygningen. 

• De forskellige bysamfund har også forskellige kulturer 

• Vigtigheden af at der arbejdes med at klimasikre og sikre vild og bynær 

natur tidligt i byudviklingen. 

Forud for næste møde i Grønt Råd sendes der materiale ud om Kommuneplan 

2025 til brug for medlemmernes forberedelse.  

 

3. Orientering om Natura2000-handleplan v. Egedal Kommune 

Kate Kronborg Meinsbæk fra kommunens Naturgruppe orienterede om den 

kommende Natura2000-handleplan. Oplæg vedlægges. 
 

Grønt Råd havde følgende bemærkninger til det kommende arbejde: 

• Naturstyrelsen havde frem til d. 8. marts deres Natura 2000-plejeplaner 

i offentlig høring: https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/planer-for-na-

turen/natura2000-plejeplaner/offentlig-hoering-af-naturstyrelsens-

n2000-plejeplaner  

https://egedalkommune.dk/p/RYD%20OP%20-%20DOKUMENTER/UmbracoMedia/groent-raad-moedereferat-30-06-22.pdf
https://egedalkommune.dk/p/RYD%20OP%20-%20DOKUMENTER/UmbracoMedia/groent-raad-moedereferat-30-06-22.pdf
https://egedalkommune.dk/p/RYD%20OP%20-%20DOKUMENTER/UmbracoMedia/groent-raad-moedereferat-30-06-22.pdf
https://dagsordener.egedalkommune.dk/vis/pdf/bilag/b46764b0-55d8-490d-a57d-6fd7bb129282/?redirectDirectlyToPdf=false
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/planer-for-naturen/natura2000-plejeplaner/offentlig-hoering-af-naturstyrelsens-n2000-plejeplaner
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/planer-for-naturen/natura2000-plejeplaner/offentlig-hoering-af-naturstyrelsens-n2000-plejeplaner
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/planer-for-naturen/natura2000-plejeplaner/offentlig-hoering-af-naturstyrelsens-n2000-plejeplaner
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• Det blev blandt andet anbefalet af flere medlemmer, at kommunen ori-

enterer om kommende planer tidligere i processen, dvs. forud for en 

plan er klar til udsendelse i høring. 

• Der blev talt mere overordnet om de kommunale plejeplaner og Natur-

strategien. Det blev anbefalet, at Naturstrategien blev gennemgået og 

revitaliseret i forbindelse med Kommuneplansrevisionen, og at der bli-

ver arbejdet på at fremme både grønne forbindelser, byrum og klima-

sikring ved samme lejlighed, da klima- og biodiversitetskrisen er indbyr-

des afhængige og skal løses samtidigt.  

• Et medlem ønskede, at man i den fysiske planlægning tænker naturare-

aler ind, inden man udpeger arealer til f.eks. vedvarende energi.  

Natura2000 handleplanen er efterfølgende sendt i høring efter vedtagelse i By-

rådet d. 28. februar og kan findes på https://egedalkommune.dk/demo-

krati-og-indflydelse/bliv-hoert-og-faa-indflydelse/hoeringer-og-afgoerel-

ser/detaljevisning?hid=AEC181E1-E06A-45E8-A3A5-5EC154FE70C7 

Høringen løber frem til 25. april. 

 
4. Workshop om Klimaplan 2045 

Sune Schøning fra Klima, natur og miljøs sekretariat holdt oplæg om Klimaplan 

2045. På grund af tidsmangel blev den planlagte workshop erstattet af en fælles 

diskussion i plenum, hvor der blev talt om, hvordan foreninger og Grønt Råd 

kan inddrages i og bidrage til realiseringen af klimaplanens handlekatalog.  

På baggrund af oplægget havde medlemmerne en række forskellige synspunk-

ter og bemærkninger:  

• Man bør undlade at bruge ordet ”bæredygtig”, da ordets betydning er 

flertydig og delvist udvandet 

• I DN er man begyndt at samarbejde med grundejerforeninger om biodi-

versitet. Indsatsen kan med fordel koordineres med kommunen og inte-

greres i kommunale indsatser. 

• Landsbyrådene har det svært for tiden, og det er svært at få borgere 

med i rådene. Det er en generel udfordring, at frivilligheden forsvinder. 

• I Veksø har man stor succes med Grønne Nabofællesskaber. Kan 

Grønne Nabofællesskaber være med til at revitalisere landsbyerne? 

• Kan vi lave Miyawaki-skov i Egedal? 

• Kommunen bør lave helhedsplaner for større områder i stedet for at 

kigge på enkelte lodsejere. 

• Gør det nemt for lodsejerne ved at lave en udførlig oversigt over mulig-

heder for fx skovrejsning og udtagning af lavbundsjorde. Lodsejerne 

skal tages i hånden, og det skal være tydeligt, hvad de får ud af det. 

Der blev spurgt ind til, om nogen ville koordinere dette. 

I Roskilde har man inviteret aktører til ”Klimadag” – kan vi gøre noget 

lignende i Egedal?  

• Husk natur i byudvikling.   

• Det er vigtigt, at Grønt Råd faktisk rådgiver. Bør lave en anbefaling til 

en retning for kommunen – med et samlet Grønt Råd som afsender.  

Skal komme med de gode ideer og forslag, som administrationen deref-

ter kan vurdere. 

https://egedalkommune.dk/demokrati-og-indflydelse/bliv-hoert-og-faa-indflydelse/hoeringer-og-afgoerelser/detaljevisning?hid=AEC181E1-E06A-45E8-A3A5-5EC154FE70C7
https://egedalkommune.dk/demokrati-og-indflydelse/bliv-hoert-og-faa-indflydelse/hoeringer-og-afgoerelser/detaljevisning?hid=AEC181E1-E06A-45E8-A3A5-5EC154FE70C7
https://egedalkommune.dk/demokrati-og-indflydelse/bliv-hoert-og-faa-indflydelse/hoeringer-og-afgoerelser/detaljevisning?hid=AEC181E1-E06A-45E8-A3A5-5EC154FE70C7
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Kan man afholde et endagsseminar for Grønt Råd, hvor medlemmer la-

ver en konkret, samlet anbefaling til kommunens klimaplan og fysiske 

planlægning, hvor Grønt Råds forskellige interesser er samlet i et fælles 

svar til kommunen? Dette var der ikke enighed om. 

• Der var et ønske om mere inddragelse, mindre orientering 

• Bør Grønt Råd nedsætte arbejdsgrupper? I så fald skal det drives frem 

af medlemmer.  

 

5. Inputs fra Grønt Råds medlemmer - Hydraulisk plan for Værebro Å v. Nola  

I Nola ønsker man, at den hydrauliske plan for Værebro Å færdiggøres. Kom-

munen oplyste, at der arbejdes på, hvordan projektet kan færdiggøres. Der gi-

ves en status herom på næste møde i Grønt Råd. 

6. Evt. 

To punkter blev drøftet under evt.   

• Naturcenter: 

Det blev foreslået af et medlem, at administrationen kan overveje en place-

ring i Storesølyngen til det nye naturcenter. Placeringen vil være god både i 

forhold til tilgængelighed, natur og biodiversitet, og derudover kan den 

gamle tennisklubs lokaler bruges til et nyt naturcenter. Lokalerne er i god 

stand.  

• Hundeskove: 

Der har været en del polemik på sociale medier om løse hunde. I Vejle 

Kommune har man samlet regler for hunde i naturen: 

https://www.vejle.dk/borger/mit-liv/natur-og-udeliv/planlaeg-din-

tur/hunde-i-naturen/  

Egedal Kommune er ved at lave en tilsvarende side.  

Der var desuden et ønske om flere indhegnede hundeskove/-områder i 

kommunen, hvor man kan lufte hund uden snor. 

Næste møde er den 18. juni 2024, hvor temaet er den kommende kommu-

neplan.  

 

 

https://www.vejle.dk/borger/mit-liv/natur-og-udeliv/planlaeg-din-tur/hunde-i-naturen/
https://www.vejle.dk/borger/mit-liv/natur-og-udeliv/planlaeg-din-tur/hunde-i-naturen/

